



华东师范大学(哲学社会科学版) » 2012, Vol. 44 » Issue (1): 76-82 DOI:

西方哲学研究

[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[◀ Previous Articles](#) | [Next Articles ▶](#)

“消解”与“显影”：后马克思主义社会发展动力观解析

郑忆石

华东师范大学哲学系，上海，200241

“Resolution” and “Enhancement” : An Analysis of the Post Marxist Dynamic View of Social Development

ZHENG Yi-Shi

- [摘要](#)
- [参考文献](#)
- [相关文章](#)

全文: [PDF \(1540 KB\)](#) [HTML \(1 KB\)](#) 输出: [BibTeX](#) | [EndNote \(RIS\)](#) [背景资料](#)

摘要 后马克思主义通过指认现代性与后现代性的“断裂”，解构文本，否定一元论主张多元论，否定历史必然性肯定偶然性，消解了马克思的社会发展动力论。但它又在区分“中心主义”与“中心”、运用马克思的生产方式理论与历史主义观点透视晚期资本主义及其文化中，提供了认识社会发展动力的新视角并肯定了这一理论。

关键词： 后马克思主义 社会发展动力 消解

Abstract: Post Marxism dissolves Marx's theory of driving forces of social development through identifying the “fracture” between modernity and post modernity, deconstructing texts, advocating pluralism instead of monism, and affirming historical contingency instead of historical necessity. However, it provides a new perspective of driving forces of social development and approves of this theory in its distinguishing “centralism” and “center” and analyzing the late capitalism and culture through using Marx's theory of productive mode and historicism.

Key words:

基金资助：

国家社科基金项目（11BZX004）的阶段性成果。

通讯作者： 郑忆石

作者简介： 郑忆石

引用本文：

郑忆石. “消解”与“显影”：后马克思主义社会发展动力观解析[J]. 华东师范大学(哲学社会科学版), 2012, 44(1): 76-82.

ZHENG Yi-Shi. “Resolution” and “Enhancement” : An Analysis of the Post Marxist Dynamic View of Social Development[J]. Journal of East China Normal University (Philosophy), 2012, 44(1): 76-82.

没有本文参考文献

没有找到本文相关文章

服务

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [E-mail Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

作者相关文章

- ▶ [郑忆石](#)

版权所有 © 2011 《华东师范大学学报(哲学社会科学版)》编辑部
本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发 技术支持: support@magtech.com.cn